
  

 
 

 

 

 

 

 

IPARISTA DIÁKLAP 

52. évfolyam 2014/2015 1. szám 

 

A 142 éves Ipari túl élt már 2 világégést, 3 ország vezető ipariskolája volt, de most vajon, hogyan tud 
boldogulni az egyre gyorsabban haladó és változó világban? Erről és még sok minden másról kérdeztük az 

iskola igazgatónőjét, Ing. Matej Évát. 

Milyen felelősséggel jár egy igazgatói poszt? 
Óriási felelősséggel jár. Mindenért az igazgató a 
felelős, az érettségiért, a pénzügyekért, toborzásért 
és az iskola egész menetéért. 
Mióta látja el ezt a feladatot? 
Hetedik éve látom el ezt a feladatot. 5 évre választják 
az igazgatót. Múlt éven volt az újabb pályázat, 
amikor is az iskolatanács előtt sikerült megvédenem 
a következő öt évre szóló koncepciómat.  
Az eddigi vezetése alatt mely terveit sikerült 
megvalósítani? 
Sikerült az iskolát több céggel megismertetni és 
partnerséget kiépíteni velük. A tornaljai LVD céggel a 
legjobb az együttműködésünk. Sikerült elérnünk, 
hogy pénzbeli támogatást nyújtsanak a diákjainknak. 
A mostani harmadikosaink azok, akik első ízben 
megkapták a támogatást, ebből tudják fedezni a 
kollégiumot és az ellátást. Ami még fontosabb, hogy 
sikerült egy kétéves munkaszerződést kötnünk 
velük, tehát ezeknek a diákoknak biztos 
munkahelyük van az iskola befejezése után. A másik 
nagy célom volt, hogy az iskolát bevonjuk Európai 
uniós pályázatokba. Már a második nagy pályázaton 
dolgozunk. Ezek olyan pályázatok, amelyekből 
eszközöket tudunk vásárolni az iskolába, és 
tananyagfejlesztést, új tantárgy bevezetését tudunk 
megvalósítani, pl. az Ekonómia és logisztika a 
harmadik szektorban. A mostani Európai 
pályázatunk 130 ezer eurós, amiből a kollégák 

digitális tananyagot készítenek, valamint ebből lesz 
egy tanterem berendezve új laptopokkal, lesznek 
interaktív táblák, nyelvtanuláshoz hangfalak, fehér 
táblák. 

 
A diákok létszáma csökkent vagy növekedett az 
idén? 
Csökkent, hisz elment 37 negyedikesünk és 36 elsőst 
vettünk fel, amelyből sajnos később még kevesebb 
lett. Tavaly megnyitottuk a logisztikai osztályt, 
amelyből folyamatosan kijelentkeztek a diákok és 
kénytelenek voltunk azt bezárni. Ez újabb 
létszámcsökkenést jelentett.  
Mennyire veszélyezteti az iskolát a 
létszámcsökkenés?  
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Én hat éven keresztül nagyon örültem annak, hogy 
tudtuk tartani a 200-as létszámot. Ez éven sajnos 200 
alá csökkentünk. Nem örülök, de az okát elmondtam. 
A létszám nagyobb lenne, ha sikerült volna 
elindítanunk az elektrotechnikai osztályt. Lehet, 
hogy későn kezdtük a toborzást és nem jutott el a hír 
a szülőkhöz, diákokhoz. Nagyon bízom benne, hogy 
ez a következő tanévben sikerül. Közismert az is, 
hogy minden iskolának a létszáma csökken. A kassai 
kerületben a tavalyi évben ezerrel kevesebb diák 
volt. De az összevonás minket a 200 körüli 
létszámunkkal még nem veszélyeztet, mivel 
nemzetiségi iskola vagyunk. Mi mindent megteszünk 
azért, hogy megmaradjon az iskola. Ezért szervezünk 
minden évben nyílt napot is. Az idén egy kicsit más 
formában mutatkozunk majd be. Szeretnénk a 
technika azon vívmányait bemutatni, amelyek a ti 
munkáitok. Idén kialakult egy jó, lelkes csapat, amely 
a robotokkal kezdett foglalkozni, ehhez sikerült az 
iskolának saját készletet beszerezni. 
Ha már a diákokról van szó, mennyire elégedett az 
iparista diákokkal és teljesítményükkel? 
A tanár mindig azt szeretné, hogy a diákok 
maximumon teljesítenének, ez persze nem mindig 
van így. Vannak, akik veszik a lapot és úgy haladnak, 
ahogy mi elképzeljük, de vannak olyanok, akik 
kevésbé. Úgy egészbe véve én azt hiszem, hogy az 
eredményeink nem rosszak. Az átlagok lehetnének 
jobbak. Mindig örülök akkor, ha csökken a hiányzás, 
mert akkor javul az átlag. További kihívás, hogy az 
érettségi eredmények jobbak legyenek, a 
rangsorban jobb eredményt mutassunk. Ami a 
szakérettségit illeti, a gyakorlati résznél nem lehet 
kifogásom: tökéletesen teljesítik az 
évfolyammunkák a célkitűzéseket, és az 
eredményekre büszkék lehetünk. Ami az elméleti 
részt illeti, ott már egy kicsit rosszabbak az átlagok és 
nagyobb hangsúlyt kellene fektetni a nyelvtanulásra. 
Mi a véleménye a jelenlegi tanári karról? 
Büszke vagyok rájuk! Mindig készek újdonságokat 
bevezetni az oktatásban, hajlandóak újítani, más 
módszereket alkalmazni. Bevonnak benneteket az 
oktatásba és más iskolai programokba. Igazán 
vállalkozó szelleműek. Szerveznek projektnapot, 
kirándulásokat, kiállításokat, versenyeket és így 
tovább. Azt hiszem, hogy nem mondhatok egy rossz 

szót sem a tanári karra és ez valószínűleg azért van, 
mert rugalmasak aktívak és lojálisak 
Az iskola évente ugyebár sok akciót szervez, vagy 
vesz bennük részt. Önnek melyik a kedvence? 
Én nagyon szeretem a Karácsonyi Ünnepséget. Ez 
egy családi ünnep, és amikor sikerül nekünk is 
megszervezni a műsort, érzem, hogy mind 
összetartozunk. Az iparista hagyomány talán itt 
mutatkozik meg a legjobban. Csak sajnos sokan 
kiveszik a szabadságot aznapra, pedig itt kellene 
lenniük közöttünk. Ezenkívül tetszik az Olvasó-
maraton is, amikor az olvasás mellett még 
vetélkedőkön, versenyeken is részt vehettek. Örülök, 
hogy, kihasználjátok ezt a lehetőséget. A harmadik 
kedvencem a hagyományos szolnoki és jászberényi 
diákcsere. Célunk, hogy a legjobb diákok 
utazhassanak, mert az az egy hét, amit 
Magyarországon töltenek a testvériskolában az 
tényleg élmény. Igyekszünk mi is a vendégeinknek a 
maximumot nyújtani. Ezért szervezem a Tátrai 
kirándulást is, mert ilyet egy alföldi gyerek nem lát. 
Már csak egy utolsó kérdés maradt hátra. Hogyan 
látja az iskola további sorsát, mik a teendők? 
Tovább kell ápolni az együttműködéseket a partner 
cégekkel. Meg kell győzni a szülőket arról, hogy azt, 
amit kínálunk, az iskolai programban azt tényleg 
komolyan gondoljuk. A mechatronika szakon végzett 
CNC oktatás az egy megalapozott gyakorlati tudást 
ad nektek a jövőbeli munkátokhoz. Az informatika 
oktatását terén szeretném fejleszteni az informatikai 
programokat. Most ebben az európai pályázatban 
lehetőségünk van az Access programnak és a 
BaltieC#-nak a megvételére. Nagyon örülök annak is, 
hogy a T-Systems által ellenőrzött iskolai program 
szerint oktatunk, és vannak olyan szakemberek, akik 
besegítenek ebben. Szeretném, ha az 
informatikában még többet tudnánk nyújtani. Tehát 
mindenféleképpen a célom az, hogy menjünk 
tovább, nem szabad megállni. Elsősorban fontos a 
toborzás az, hogy eljussanak ezek az információk a 
szülőkhöz és a jövendőbeli iparistákhoz. Mert a 
legnagyobb reklám az, ha egy diák elégedett az 
iskolában.  
Itt most már rajtatok is múlik, hogy tovább adjátok-
e ezt, jó hírét viszitek-e iskolánknak.  

/Szitás Nándor, Kováč Imre, II.C/ 
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Évek óta október 

hónapban rendezik 
meg Szlovákiában 
a Tudomány és 
Technika Hetét. Ezen 
a héten több 

tudományos filmet nézhetünk meg, 
beszámolók hangzanak el a technika 
legújabb vívmányairól és ez az a hét, amikor 
a Tudományos Akadémia, a műszaki 
irányzatú egyetemek és a műszaki 
múzeumok nyitott napokat tartanak. A mi 
iskolánkban is jobban odafigyelünk ezen 
a héten a tudomány és technika 
újdonságaira. Néhány éve rendszeresen 
eljárunk SAV kassai kutatóközpontjába, 
ahol érdekes előadásokat hallgatunk meg és 
megcsodálhatjuk az egyes laboratóriumok 
felszerelését illetve az itt elért eredményeket. A 
negyedikeseink ellátogatnak Kassa Műszaki 
Egyetemére, ahol az egyes karokon 
tájékozódhatnak, megtudhatják, hogy mi vár rájuk, 
ha ott folytatják tanulmányaikat. 
Itt nálunk az iskolán évről-évre rendkívüli tanítási 

órán veszünk részt a könyvtárban. Az idén Fülöp Éva 

könyvtársnő és Babej Jolán tanárnő készített közös 

feladatokat. 

 az előkészített könyvekből 

információkat kellet szerezni a 19. és 

20. század nagy felfedezőiről, illetve 

felfedezéseikről. Természetesen 

a leggyorsabban az információkat az 

enciklopédiákban és krónikákban 

találtuk meg. 

 hogy jobban elmélyítsük gyakorlati 

tudásunkat a könyvtár használatával 

kapcsolatban, az 1-es kiválasztott 

műszaki könyvekhez katalógus levelet 

kellet készítenünk. 

 elmélyedtünk a műszaki szótár használatában is. 

 A feladatok befejezése után egy ügyességi 

feladat várt ránk: a Leonardo-híd megépítése. Ez 

a feladat leleményességet és ügyességet 

igényelt, de sikeresen megoldottuk. Egész órán 

csapatokban dolgoztunk, egymást segítettük így 

az óra gyorsan és élvezetesen telt. 

/BARNA A., KISS J., II.A/ 
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Ennek az összejövetelnek a célja az, hogy jobb 
kapcsolatot teremtsen a fogyatékos, egészséges 
gyermekek és felnőttek között, megismerjék és 
megértsék egymást 
A „Mosty bez bariér” Perbenyíkben immár sokadszor 
került megrendezésre. Nemcsak a táj festői, de az 
eseménynek otthont adó iskola épülete a Majlát 
kastély, valamint annak parkja is. Az összejövetel 
sikerét fokozta a csodás időjárás is. 
Ezen az eseményen részt vettek diák-társaink: 
Csizmadia Benjamín, Kankula Ákos és Mihály Balázs a 
II.C-ből. Kísérőik pedig: Ing. Matej Éva igazgatónő, 
Ing. Asszonyi Árpád, Ing. Válent Béla tanárurak és Ing. 
Dulina Timea tanárnő. 
„A programba 30 középiskola kapcsolódott be, 
amelyeknek fenntartója a KSK (Kassai kerületi 
önkormányzat) és 7 speciális iskola a Regionális 
Oktatási Tanács hozzájárulásával, amelyek 
támogatják az iskolákat, a sérült gyereket és a 
fiatalságot.“- Zuzana Bobriková www.hlavnespravy.sk 
Az egyes iskolák külön sátrakban mutatkozhattak be. 
Sok érdekességet láthattunk, pl. találkozhattunk ott 
egzotikus állatokkal, mint például kígyókkal és 
vadászgörényekkel is. 
A diákok az eseményt megelőző napon indultak el 
Ing. Asszonyi Árpád tanár úrral Kis-Géresbe, és ott is 
voltak elszállásolva. Másnap már reggel 8:00-kor 
indultak Perbenyíkbe. A helyszínen felépített 
sátorban mutatkozott be iskolánk. Plakátokon és 
tájékoztatókon mutattuk be iskolánkat, az itt folyó 
munkát, a nálunk működő szakokat. Ezenkívül egy 
érdekes bemutatóval is megpróbáltuk felkelteni az 
érdeklődést az Ipari iránt. Az érdeklődők láthattak 
diákjaink által készített két LEGO-robotot, 
amelyeknek az alapja NXT volt, amiket bárki tudott 
irányítani. Elég volt rácsatlakozni bluetoothon 
keresztül és kellett hozzá még egy alkalmazás a 
mobilba. Csináltak még a diákok hangszínszabályzót, 
ami zenére működött. Reméljük nem csak mi éreztük 
magunkat jól, hanem a sátrunk mellett megálló 
kíváncsiskodók is. Bízunk benne, hogy voltak köztük 
olyanok, akikkel jövőre már itt, az Ipariban 
találkozhatunk. 

 

 

 

Készítették: Kankula Ákos, 

Mihály Balázs II.C-TL 
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Az Ipari, mint minden második 

éven, ez éven is megszervezte 

a pozsonyi utat. A második és 

a harmadik évfolyam diákjai 

vettek részt, de az idén kis 

változás volt, mivel a líceumos 

osztálytársaink is velünk tartottak 

a történelemóra keretén belül. Az 

öt órás út odafelé fárasztó volt, 

ugyan úgy, mint visszafelé. 

Megérkezésünk után utunk 

a parlamentbe vezetett. Hosszas 

ellenőrzés után bejutottunk oda, 

ahol a politikai élet zajlik. Egy 

kedves úr vezetett bennünket 

a megtekinthető helyiségekbe. Ha 

figyelemmel kísértük az említett 

dolgokat, sok információt 

megtudhattunk. Például, hogy ki 

volt az első szlovák parlament 

elnöke, láthattuk a régi eredeti 

szlovákiai zászlóját és a fontos 

iratokat. Amerre mentünk, 

mindenhol valami történelmi 

emlékeket találhattunk, köztük a 

pozsonyi várat... Egy hosszabb 

gyaloglás után végre odaértünk az 

Incheba Aréna ajtajához. Ebben 

rejlett kirándulásunk történelmi 

része. Már messziről látható volt, 

hogy a Tutanchamon kiállítás 

zajlik a falak mögött. Megkaptuk 

a belépőket, és kezdődhetett 

a Tutanchamon kincseinek 

feltárása. A modern kor 

technológiáját már a bevezetésnél 

megérezhettük. Irányítókat és 

fülhallgatókat kaptunk, amelyek 

segítségével tetszés szerint 

hallgathattuk bármely részét 

a kiállításnak. Mindez 

vetítésekkel volt fűszerezve, bár 

lehet, hogy így sem felelt meg 

mindenki elvárásainak. 

Kikapcsolódás érdekében volt 

egy óránk az Aupark 

felfedezésére. Ez már az elején 

sem hangzott túl soknak, de mikor 

beléptünk az ajtón, beigazolódott, 

hogy kevés is lesz. Viszont nem is 

ezért mentünk. Nem maradt más 

hátra, mint a lényeg, a gyakorló 

cégek kiállítása. Sok időnk már 

nem volt, de sokat nem is láttunk. 

Mikor odaértünk még csak az 

előkészületek folytak. Fáradtan 

villamosoztunk el az állomásig, 

ahol elfoglaltuk a helyünket 

a vonatban. 

Mindent összevetve egy kellemes 

és érdekes kirándulás volt, 

eltekintve némely pillanatától. Az 

viszont tény, hogy Pozsony 

felfedezésére több nap is kevés 

lenne, remélem lesz még rá 

alkalmunk. 

Készítette: Ferenczi Dorottya, Špegár Marika, II.C 
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Ezen a szép őszi kiránduláson az iskolánk másodikos 
diákjai vettek részt, a Jászberényi cserediákokkal 
együtt Ing. Matej Éva igazgatónő kíséretében. Az 
utazás reggel indult a kassai vonat állomásról 
Poprádra, fél nyolckor. Érkezéskor várni kellett 
ugyanis a vonat késett 10 percet, viszont utána el is 
indultunk a tátrai vasúttal. Az úti cél a Tátrában 
található tó, ahová felvonóval jutottunk fel.  
A lefele vezető úton sétáltunk, hogy 
gyönyörködhessenek a szép tájban. 

 

Az egyéb érdekességek mellet ejtőernyősöket 
szemlélhettünk meg, ahogy a szél erősségét 
kihasználva felszállnak. 
Az út végéhez közeledve több patakot is 
megszemlélhettünk az ösvény mentén. Ezek közül 
a leghíresebb a  Fehér-Vág, amely a Fekete-Vág 
egyesülésével Vág-ként folyik tovább. A Fehér-Vág 
lekötötte mindenki figyelmét, olyanok is akadtak, 
akik a tiszta vízből szomjukat oltották.  Az órákig tartó 
túra mindenkit megviselt, de senkinek sem szegte 
kedvét. Az időjárás kedvező volt, meleg és a szép 
kilátás a Tátráról maga a gyönyörűség volt.  
A jászberényi diákok beszámolása szerint ez a túra 
nagyon kellemes volt és tetszésüket elnyerte. Lehet 
az is nagy szerepet játszott benne, hogy gyakran 
járnak túrázni. A napsütéses idő azoknak is meghozta 
a kedvét akik kevésbé kedvelik a túrázást. 
Mindannyian nagyon jól éreztük magunkta, reméljük 
lesz ilyen máskor is! 

/Nagy Gyula, Derján Zsolt II.C-TL/ 
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A műhely rejtelmei  

beszélgetés Kankula Zoltán Tanár Úrral 

 

Épp lent jártunk a műhelyben és feltettünk pár 
kérdést a Kankula tanár úrnak. 

- Tanár úr hogyan érezte magát az Ipariban 
eltöltött idő alatt?  

- Amikor az Ipariba jöttem, már lassan 23 éve, akkor 
még sokkal több tanár volt, és még sokkal több diák 
is járt ide. Az elmúlt években ez már változott, 
sokkal kevesebb a diák és már a tanárok száma is 
megfogyott. Már a gépészeti prax szakon csak én 
maradtam. Mivel már nagyon kevés a diák, ezért 
már egy tanár is elég. Ezenkívül nagyon jól érzem 
magam itt az Ipariban, szeretek itt lenni. Már az 
itteni hangulat miatt is, mivel a diákokkal jól 
kijövünk, semmi probléma nincs. Ezenkívül már 
csak az iskola híres múltja miatt is jól érzem magam 
itt. 

- Milyen a kapcsolat a tanár úr és a diákok között? 

- Nagyon jó a kapcsolat a diákokkal. Sosem volt 
velük probléma, és semmiféle nézeteltérés. 

Nagyon jók a diákok, mindig segítenek, amiben kell 
és a feladataikat is precízen és pontosan 
megcsinálják. Próbálom őket megtanítani 
esztergályozni és egyéb gépészeti munkákra. 
Akiknek kicsit nehezebben ment az esztergálás, 
azokkal mindig ottmaradtam suli után még egy 
kicsit gyakorolni.  

- És mit tudna mondani az itteni gépekről? 

Hát itt már nagyon régi gépek vannak. 10 darab gép 
van itt, de sajnos nem mind működik. Már 
nincsenek itt emberek, akik megjavíthatnák. Már 
szegény gépek 50 éve itt vannak.  

- Az iskolai órán kívül tart még szakkört is?  

- Persze. Bárkit szívesen látok a szakkörön.  Itt 
alapszinten megtanítom a diákoknak az 
esztergálást. Örülnék, ha minél többen 
jelentkeznének a szakkörre. 

/FEJES K., CSÍZI D., II.A/ 

  

a rovat. ahol egyik tanár 
sincs biztonságban 
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Bundaavatás, ahol az elsős IGAZI Iparistává válik 

 

Mint minden éven, 2014-ben is új 

tanulók jöttek iskolánkba. A régi szokás szerint 

megvolt a Bundák avatása, melynek során 

bebizonyították, hogy méltó tagjai lesznek az 

iskolánknak. Az interjúnkban 8 bundát 

kérdeztünk meg az iskolával és magánéletükkel 

kapcsolatban. A kérdések közt vannak 

átlagosak, gondolok itt a „Hogy érzed magad 

iskolánkban?” Kérdésre, de vannak húzósabbak 

is, mint például a „Mi a véleményed a 

homoszexuálisokról?”. Szerencsénkre az 

elsősök nagyon együttműködőek és 

közvetlenek voltak. A válaszokat csak 

felszínesen szeretnénk vázolni az olvasóval és a 

válaszadók neveit nem szeretnénk 

nyilvánosságra hozni. De elég a mellé 

beszédből, itt az ideje a kérdéseknek és a 

válaszoknak. 

Az első kérdésünk az volt, hogy hogy 

érzik magukat az iskolában. A válasz szinte 

egyhangúan az volt, hogy „jól érzem magam”. 

Másodszorra azt kérdeztük meg, hogy „milyen 

volt az első benyomásuk, mit vártak az 

iskolától?” Ennél a kérdésnél is nagyon 

hasonlóak voltak a válaszok. Első benyomásuk 

az volt, hogy jól fogják érezni magukat. 

Következő kérdésünkben arról faggattuk őket, 

hogy gondolkoztak-e már az iskolaváltáson. 8 

diák közül 2 válaszolt igennel a kérdésre, de 

szerencsére nem így lett. Negyedik 

kérdésünkben megkérdeztük, hogy mi a 

kedvenc órájuk és tanáruk. Itt már eltérő 

válaszok születtek. A Nagy többség Szűcs 

tanárnőt mondta és az informatika órát, de volt 

olyan diák, akinek a kedvence az 

elektrotechnika Matej tanárnővel, vagy 

Tobákos tanárnővel a POE óra. Ekkor jött az a 

kérdés, hogy „mi a véleményed a melegekről?”. 

Ennél a kérdésnél már voltak olyan bundák, 

akik nem akartak választ adni. A válaszadók 

többsége megveti őket, egy diák nem bírálja 

őket.  

Nagy örömünkre szolgált ennek a 

cikknek a megírása. Az elsősöket jobban 

megismertük és meg nyugodhattunk a felől, 

hogy jól érzik magukat a közösségünkben. 

/ROMÁN M., HEGYI D. II.A/ 

Az elsősök válaszoltak néhány kérdésre  a Bundaavatással 
kapcsolatban is 
 Ki segített az avatási programotok elkészítésében? 
 Az osztályfőnök, a YouTube és saját ötleteink alapján 

hoztuk össze. 
 Mennyi ideig tartott a programotok elkészítése? 
 Nem foglalkoztunk vele olyan sokat, kb. 2 óra alatt 

elkészültünk vele. 
 Szerintetek a nézők élvezték a műsort, amit előadtatok? 
 Jól kinevettek, szóval szerintünk élvezhették. 
 Hogyan éreztétek magatokat a feladatok közben? 
 Tetszett, mivel vicces volt, érdekes és élvezhető.  
 Mit gondoltatok a feladatokról, durvábbakra vagy 

könnyebbekre számítottatok? 
 Elfogadhatóak voltak, én mondjuk rosszabbra 

számítottam. 
 Szerintetek melyik volt a legrosszabb feladat? 
 A legrosszabb feladatok szerintem azok voltak, amikor 

a pudingban el volt rejtve valami és azt kellett megennünk, 
és amikor a csokis fogkefével kellett egymás fogát 
mosnunk. 

 Mi volt a véleményetek az ajándékról, amit kaptatok? 
 Nem volt rossz, de lehetett volna jobb ajándék is.  
 Hogy éreztétek magatokat a bunda disco-n? 
 Jól éreztük magunkat, sokat táncoltunk, és jobb volt, mint 

a Mikulás disco.  
/KROPOG B., FEČÍK B. II.C/ 
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Ez a cikk az idei szalagavatóról szól, amelyet november 
14-én tartottak meg. Sok embert megkérdeztünk és 

köszönjük, hogy rendelkezésünkre álltak, külön 
köszönet Kovács Dávidnak a részletes válaszokért. 

 Mikor kezdtétek el a felkészülést a 
szalagavatóra? 

 A felkészülést már korán elkezdtük, 
elméletben már sok érdekes program megszületett 
és sok érdekes ötletet szerettük volna betenni a 
szalagavatói programba. 

 Mennyire vártátok a szalagavatót? 

 Ki ne várná a szalagavatót? Ez egy nagyon nagy 
esemény az ember életében, hiszen mint mindig itt is 
elmondják, hogy már lassan benne vagyunk a nagybetűs 
életben. 

 Milyen volt a felkészülés a szalagavatóra? 

 A felkészülés mindig jó hangulatban történt, 
délutánonként az osztály többsége összegyűlt és mindig 
megbeszéltük, hogy mit hogyan kell megcsinálni.  

 Milyen hosszú időt igényelt a műsorra való 
felkészülés? 

 A műsorra való felkészülés számunkra nem telt 
sok időbe. Szerencsére gyorsan el tudtuk próbálni a 
műsorokat. 

 Mi adta az ötletet a műsorotokhoz? 

 Az ötletet a műsorhoz az osztály által felhozott 
témákat dolgoztuk fel, természetesen internetről is 
keresgéltünk érdekes programokat. 

 Milyen módon választottátok ki a helyszínt? 

 A helyszín választásnál sem volt könnyű dolgunk, 
hiszen nagyon nagy kínálat van itt Kassán. A választásnál 

természetesen figyelembe vettük a szolgáltatásokat és 
annak minőségét is. Így esett a választás a Spoločenský 
Pavilón-ra. 

 Melyik zenekar játszott és hogy tetszett? 

 A csicseri Express zenekar gondoskodott a 
hangulatról. Szerintünk nagyon jó hangulat alakult ki a 
teremben, hiszen jobbnál jobb zenére táncolhattunk. 

 Mi volt a legszebb pillanata a szalagavatónak? 

 A legszebb pillanatot szerintem nem is lehet 
megmondani. Hiszen az egész szalagavató olyan 
momentum, amit az ember egyszer él át. De ha tényleg 
felelnem kell erre a kérdésre, akkor inkább a szülői 
táncot tenném a legszebb pillanatok közé. 

 Szerintetek hogyan érezték magukat a tanárok 
és a szülők az este folyamán? 

 Reméljük, hogy jól érezték magukat a tanárok is, 
hiszen ami egy szalagavatóhoz kell minden ott volt. 
Reméljük, hogy a tanárok kitartó munkáját továbbra is 
becsülni fogják a diákok. 

 Átélnétek újra ezt a napot? 

 Természetesen igen! De semmit nem 
változtatnánk rajta, hiszen akkor is egy örök emlék 
marad az ember szívében.  

/Baczúk Viktória és Dúdor Aneta II.C/ 
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Czető Andrea 4.C 
 RV: Óvodában mi volt 
a jeled?  
ANDI: Virág 

 RV: Miért pont a 
Szakkay József középiskolába 
jöttél?  
ANDI: Úgy gondoltam több 
lehetőségem lesz a főiskolák 
kiválasztásában, és az itt szerzett tudást fogom tudni 
alkalmazni az életben. 

 RV: Mennyire jó a kapcsolatod az 
osztálytársaiddal?  
ANDI: AZ osztály egyik felével nagyon jó a 
kapcsolatom, viszont a másik felével kevésbé. 

 RV: Mi a kedvenc tantárgyad és miért az a 
tantárgy?  
ANDI: A matematika, mivel már negyedikben 
nincsen matematikánk:D. 

 RV: KI a kedvenc tanárod és miért az a 
tanár?  
ANDI: Több, vagyis igazából három kedvenc 
tanárom van: Caban Mária igazgató-helyettesnő, 
Tobákos Rozália tanárnő és Köböl tanárnő, és mert 
csak kedvelem őket, jó tanárok. 

 RV: Mi a tapasztalatod, melyik év a 
legnehezebb és melyik a legkönnyebb, és miért 
azok az évek?  
ANDI: Negyedik a legnehezebb az érettségi miatt, és 
szerintem az első és a második a legkönnyebb, de 
azt már nem tudom, hogy ezek miért olyan 
könnyűek  

 RV: Milyen negyedikesnek lenni, milyen 
érzés a legnagyobbnak lenni?  
ANDI: Hát nincs különösebb érzés abban, hogy 
negyedikes vagyok, talán az érettségin való aggódás 
miatt más ez az év. 

 RV: Milyen volt a szalagavató? 
ANDI: Szerintem nagyon jó volt. Jól éreztük 
magunkat, és nem csak az alkohol miatt: D  
 

 Bertics Bernadett 4.C 
 RV: Óvodában mi volt a jeled? 
BETTI: Hát, ha jól emlékszem, akkor maci 

 RV: Miért pont a Szakkay József 
középiskolába jöttél?  
BETTI: Mert érdekel az ekonómia és úgy gondoltam, 
hogy itt színvonalas szakképzésben részesülök. 

 RV: Mennyire jó a kapcsolatod az 
osztálytársaiddal?  
BETTI: Egész jól kijövünk, van, akivel jobban, van, 
akivel kevésbé. :D 

 RV: Mi a kedvenc tantárgyad és miért az a 
tantárgy?  
BETTI: CFA, mivel nem kell rá tanulni: D 

 RV: KI a kedvenc tanárod és miért az a 
tanár?  
BETTI: Tobákos, Köböl, Válent és Caban tanárnő. 
Nem is tudom miért, úgy a szívemhez nőttek. :D 

 RV: Mi a tapasztalatod, melyik év a 
legnehezebb és melyik a legkönnyebb, és miért 
azok az évek?  
BETTI: Számomra a negyedik év a legnehezebb, 
mivel készülni kell az érettségire és talán a második 
év volt a leglazább. 

 RV: Milyen negyedikesnek lenni, milyen 
érzés a legnagyobbnak lenni?  
BETTI: Nincs benne semmi érdekes, csak már 
legyünk túl az érettségin. Viszont abból a 
szempontból rossz, hogy az utolsó év az itteni 
barátokkal. 

 RV: Milyen volt 
a szalagavató? 
BETTI: Én személy 
szerint nagyon jól 
éreztem magam a 
szalagavatón. Jó volt a 
társaság, csak kár hogy 
hamar véget ért. De az 
tutti hogy egy életre 
szóló élmény volt:) 

/Szabó Réka és Kristián Vivien II.C/ 
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„A környezetvédelem olyan társadalmi tevékenységi rendszer, amelynek célja a bioszféra 
létének (beleértve magát az embert, mint biológiai fajt is) és egészséges fejlődésének 

megőrzése oly módon, hogy környezetünket megóvjuk mindenfajta emberi tevékenység nem 
szándékolt szennyező és pusztító hatásától, mesterséges környezetünket úgy alakítjuk, hogy 

az a természeti környezettel harmóniában legyen.” 

Környezetvédelem az Ipariban 
Az Ipariban mindig is fontosnak tartották a 

környezetünk védelmét. Mostanában 

többféleképpen is felhívják a figyelmünket 

a környezetvédelem fontosságára. Többször 

többféleképpen 

elhangzik, hogy ne 

pazaroljunk, ne terheljük 

szeméttel a 

környezetünket. Például 

különféle matricákkal 

jelzik a kapcsolókon 

nekünk, hogy ne 

fogyasszunk több áramot 

a szükségesnél 

a világításra.  

Nemrég iskolánk 

csatlakozott egy hulladékkezelési programhoz, mely 

keretében a diákok és tanárok az elektromos, 

veszélyes hulladékot szelektíven összegyűjtik, és 

azokat különböző ajándékokra beválthatják. Az 

elhasznált elemeket is külön dobozba dobhatjuk. 

Mondanom sem kell, hogy ez iskolánknak és 

környezetünknek is nagyon hasznos.  

Legutoljára pedig a szelektív kukákat említeném 

meg. Körülbelül egy hónapja bukkantak fel 

a semmiből. Az iskola 

több pontján is 

találkozhatunk velük: a 

folyosókon, vagy például 

a könyvtárban. Eleinte 

még a tanárok bíztatása 

kellett, hogy szelektíven 

gyűjtsük a szemetet, de 

azóta már figyelünk, hogy 

ne a hagyományos 

kukákba dobjuk 

a műanyag flakonokat.  

Talán ezek után már az iskolán kívül, a mindennapi 

életben, otthon is jobban odafigyelünk majd ezekre 

a dolgokra, és máris sokat tettünk a bolygónk 

jövőjéért! 

/BURSZKI M., BOROŠ L. II.A/ 
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A jövő és a múlt autói 
„Az autó egy olyan, földön közlekedő, kerekeken guruló jármű, amely képes 

önálló mozgásra, nem egy másik jármű vagy állat mozgatja.” 

A múlt autói 

Az első egy francia mérnök Nicolas-Joseph 
volt, akinek sikerült elkészíteni egy 
gőzhajtású járművet.  

 Az első motort egy Ír származású feltaláló 
fel találó Isaac de Rivaz 1804-ben készítette 
el. Rivaz gőz helyett éghető gázokkal 
kísérletezett. 1807. január 30-án Rivaz 
elnyerte „az éghető gáz vagy más anyagok 
robbanásának felhasználásából nyert 
motorerőért” szabadalmat.  

Az első négyütemű motort Nikolaus August 
Otto találta fel. Ő egy francia fel találó 
Alphonse-Eugene Beau de Rochas már 
1862-ben leírt.   

Henry Ford 1911-ben megépítette a Ford T-
modellt  

A jövő autói 

Egyes kutatók szerint az autók fogyasztását 
már csak extrém módszerekkel lehet 
tovább csökkenteni. Ilyen megoldás lehet 
például, ha a karosszériára olyan gödröket 
vágnak, mint a remek aerodinamikájukról 
híres golflabdákra, csakhogy egy ilyen 
radikális húzás valószínűleg nem tetszene a 
vevőknek. 

A földi 
közlekedés 
zsúfoltsága 
napjainkban 
egyre inkább 
kihívások elé 
állítja a 
nagyvárosokat. 
A jövő 
évtizedeinek 
egyik 
legnagyobb erőfeszítése az lesz, hogy olyan 
megoldást találjanak, amely egyesíti a földi 
és légi közlekedést. 

A myCopter fejlesztői úgy vélik, ki kellene 
építeni a személyes légi közlekedés 
rendszert, amely egyrészt 
költséghatékonyabb lenne a jelenlegi 
közlekedésnél, másrészt le tudná győzni a 
földi közlekedéssel járó egyre nagyobb 
környezeti terhelését is. 

/MIHÓK P., POBORI D., II.A/  
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Itt a perc már, üt az óra, 

Közel az év fordulója, 

Megjön a tél nagykabátban, 

Tiszta fehér hópalástban. 

Midőn az év megfordulna, 

Lelkünk az ég átkarolja: 

Üzenet jő a szívednek, 

Hírét adja egy kisdednek. 

Kicsi Jézus a bölcsőben 

Sírdogál még. Örömkönnyben 

Várta már őt édesanyja, 

megetette, elaltatta. 

Ő a drága ajándékunk, 

Boldogságra, akik vágyunk. 

Azt hirdeti, van reményünk, 

Ezért szebben, jobban éljünk. 

Az Ipari nagy családja 

Is ünnepel, s azt kívánja: 

Amit adott másfél század, 

Legyen folytatása nálad. 

Becsüld meg, hogy itt születtél, 

Itt e földön ember lettél, 

Ha idáig eljutottál 

Kassa kincse téged szolgál! 

Jöjjön áldás, legyen béke, 

Szeretteink örömére. 

Őrizzük meg ezt a lángot, 

Amire a szívünk vágyott. 
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Kollégiumi Akciók 
 Egy iparistának a kollégium a második 

otthona, illetve családja. Mint otthon is, úgy itt is 

sokszor tör ránk az uralom. Ilyenkor legtöbbször 

megnézünk egy filmet, elvonulunk a közös szobába 

és ott biliárdozunk, vagy extrém esetekben akár 

tanulunk is. Azonban ha ez nem lenne elég, akkor az 

kollégium rendezvényei közül is válogathatunk akár. 

A nevelők törekszenek arra, hogy a lehető legtöbb 

rendezvényt szervezzék meg számunkra, és hogy 

mindenki megtalálja a saját kedvencét a felsoroltak 

közül. 

 Például aki a sport rajongója az rendszeresen 

járhat jégkorong illetve kosár meccsekre. Ha tudok, 

minden egyes meccsre elnézek és drukkolok a kassai 

hoki csapatnak, vagy éppen a Good Angels nevű női 

kosárlabda csapatunknak. Legtöbbször csak egy 

jelképes, 50-centes árat kell fizetni a jegyért, 

nyugodtan kijelenthetem, hogy ez semmiség. 

 Ezen kívül, aki a bulikat kedveli, azok minden 

évben lenézhetnek a kollégium által szervezett 

diszkókba. Már szinte hagyománnyá vált 

kollégiumunkban a bunda avató és a mikulási diszkó. 

A bunda avató diszkót semmi pénzért ki nem 

hagynám és mindenki másnak is ajánlom, hisz 

nagyon jó hangulat lengi be akkor az amúgy unalmas 

ebédlő területét. Sok embert lehet így megismerni és 

egy jó emléket szerezni magunknak. 

 És ezzel még nincs vége. Ezen az éven egy 

kutya bemutatók szerveztek az itt lakók és a közelben 

levő kisgyerekek számára. Összesen 5 féle kutya 

képviselte magát. Nagyon aranyos és jól nevelt ebek 

voltak. Valamelyikük még alapvető utasításokat is 

végre hajtott. Remélem jövőre még több kutyával 

barátkozhatok meg és hogy a régi kedvenceimet is 

viszont látom. 

 Nagyon örülök, hogy a vezetőség ennyi 

programot tervez, mert így ha kedvem támad, szinte 

semmi pénzért órákra le tudom kötni magam és 

közben sok élményt szerzek.  

/NOVÁK T., REZES B. II.A/ 
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Egy kis relaxáció 
Egy kis humor 

A tanár nincs megelégedve az elsősök szellemi 
színvonalával, ezért gúnyosan így szól hozzájuk: 
- Kérem, aki idiótának érzi magát, az álljon fel! 
Nagy csend, mindenki ülve marad. Egyszer csak egy 
fiatalember óvatosan feláll. 
- Nos, maga úgy gondolja, hogy rászolgált az idióta 
elnevezésre? - kérdi a tanár gúnyosan. 
- Az igazat megvallva nem, de nem bírtam nézni, 
hogy a tanár úr egyedül álldogál. 

 
Egy porszívóügynök betolakodik egy házba, és a 
háziasszony minden tiltakozása ellenére nagy rakás 
száraz lócitromot szór a szoba közepére. 
A nő felháborodik: 
- Mit képzel? 
- Asszonyom, ígérem, amit ez a csodálatos porszívó 

nem szed fel, azt én magam fogom megenni! 
- Akkor teszek rá magának egy kis tejszínhabot, 
mert nincs áram a házban. 
 

Egy nő bemegy a patikába, és mérget kér a 
patikustól. 
- Asszonyom, miért van szüksége a méregre? 
- Megölöm a férjemet! 
- Nem adhatok el Önnek mérget azért, hogy 
megöljön vele valakit! 
A nő erre kitesz egy fotót a pultra, mely egy férfit és 
egy nőt ábrázol félreérthetetlen helyzetben. A férfi 
a nő férje, míg a nő a patikus felesége... A patikus 
felemeli a fotót és rábólint: 
- Elnézést kérek, nem tudtam, hogy van receptje. 

Keresztrejtvény 

   
1.     

  
 2.      

  
3.              

   
 4.        

 
5. 

 
      

  
6.             

7. 
  

           

  
 8.          

1. 2008-ban melyik biztonsági rendszert vezették be az ipariban? 
2. Mely márkanév vált fogalommá? 
3. Ki volt iskolánk alapítója? 
4. 1967-ben melyik utcára költözik vissza az ipari? 
5. A nagy terem melyik magyar színház színpadának ad otthont? 
6. Mi nyílt meg 2002-ben iskolánkban? 
7. Melyik szakunk nyílt meg 2006-ban? 
8. Mi a neve annak az iskolai újságnak, amely már több mint 50 éve színesíti iskolánk kulturális életét?  

/Nagy Krisztián és Mata Ferenc II.C/ 
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Nagy téli horoszkóp 

 
A kosok számára ez a tél sok váratlan 

fordulatot hoz. A szerelmi életed is 
egyszer fent, egyszer lent. Mindig 

mindent érdemes kétszer átgondolni 
ezekben a hónapokban. Nem biztos, 

hogy minden az eredeti elképzeléseid 
alapján alakul. 

 
Ezen a télen nagy tanulságokat 

fedezhetsz fel. A szerelmi életedre 
nem sikerül majd annyi figyelmet 

fordítanod amennyit szeretnél. Ebben 
az időszakban jól fontold meg a 

határokat, mert, ha nem az 
egészségednek árthatsz vele. 

 

Ebben az évszakban olyan 
egyezségeket kényszerülhetsz kötni, 

amelyek nem lesznek különösebben az 
ínyedre. Ám a tél nagy fordulatokat is 
hozhat, amelyekre már régóta vársz. 

 

A tél során fel kell vállalnod néhány 
konfliktust, hogy megszabadulj néhány 

problémától. A tél a pihenésről a 
megkönnyebbülésről is szól, sikerül 
feltöltődnöd. Így a feladataidhoz is 
nagyobb lendülettel láthatsz hozzá. 

 
Túl sok mindent vállaltál, de 

beletörődsz, hogy ez az évszak feszült 
tempót diktál majd. A szerelemben is 

neked kell megoldanod a 
nehézségeket, de ne feledd, hogy ez 

nem csak a te feladatod, mindig kettőn 
áll a vásár. 

 
A tél hidegséget hozhat a 

kapcsolatodba, úgy érzed kicsit 
eltávolodtatok egymástól. Rajtad 

múlik, hogy újra egymásra találtok, 
vagy végleg elvágod ezt a fonalat. 
Néhány kihívás vár rád a munkád 

terén, de ezekre fel tudsz készülni. 

 
Ne feledd, minden mindennel 

összefügg, és ami ma apróságnak 
tűnik, az holnapra lavinát indíthat el. 

Ebben a tudatban hozd meg a 
döntéseidet ezen a télen. Az ötleteid 

ereje segíthet most abban, hogy 
fellendítsd a karrieredet. 

 

A tél nagyon sok változást hoz. Az 
egyszerű hétköznapok, a megszokott 

rutin az, ami most biztonságot ad. A tél 
nem hoz nagy érzelmeket, de te most 

erre nem is vágysz. 

 
Ezen a télen sokan próbálnak majd 

eltéríteni a céljaidtól, de neked 
erősnek kell maradnod és kitartani az 
elképzeléseid mellett. Ne halogasd a 
dolgokat, mert amit ma megtehetsz, 

azt könnyen lehet, hogy holnap valaki 
más teszi meg. 

 

A tél idején sok emlék köszönthet 
vissza a múltból és ez emlékeztet arra, 
hogy milyen emberré váltál és honnan 

indultál. Ha elégedett vagy az 
eredménnyel ne is térj le erről az útról. 

 

A tél nagy csendet hoz, és ez a 
látszólagos nyugodtság téged 

kifejezetten nyugtalanná tesz. Ebben a 
hónapban több feszült helyzetben is 

számot kell adnod tudásodról, így 
kifejezetten rád fér majd az év végi 

pihenés. Próbáld ezt aktív 
kikapcsolódással tölteni. 

 
Ebben az évszakban néhány dologról 

le kell mondanod, de cserébe 
nyugodtabbak lesznek az éjszakák. Sok 
új feladatot kapsz, és nem biztos, hogy 
mindegyikkel könnyedén megbirkózol. 
De ha egyszer felveszed a ritmus, már 

semmi és senki nem állíthat meg. 
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Köszönet mindenkinek, aki részt vállalt a munkában! 
Továbbra is várjuk írásaitokat, kérdéseiteket, javaslataitokat, véleményeteket, rajzaitokat… 

akár személyesen vagy a fabera@ipari.sk címre. Ne felejtsd el, hogy a levél tárgya ACÉLTOLL legyen! 

mailto:fabera@ipari.sk

